**守望英文**之 直击英文热点系列



# 用英语说

# 全球时事热点

吴瑞 黄彬 / 主编 [美] Michelle Woo / 审校



#### **守望英文**之 直击英文热点系列

## 用英语说 全球时事热点

吴瑞 黄彬 / 主编 [美] Michelle Woo / 审校

● 中國字形太腦 it
・北京・

#### 版权所有 侵权必究

#### 图书在版编目(CIP)数据

用英语说全球时事热点/吴瑞,黄彬主编.-北京: 中国宇航出版社,2010.1

(守望英文之直击英文热点系列)

ISBN 978-7-80218-664-4

I.①用… II.①吴… ②黄… III.①英语 - 口语 -自学参考资料 IV.① H319.9

中国版本图书馆 CIP 数据核字(2009) 第 229364 号

策划编辑 凌子 装帧设计 03工舍 责任编辑 凌子 责任校对高级

出版中国字板出版社 发 行

社 址 北京市阜成路8号 邮 编 100830

(010)68768548

**网 址** www.caphbook.com/www.caphbook.com.cn

经销 新华书店

发行部 (010)68371900

(010)88530478(传真)

(010)68768541

(010)68767294(传真)

零售店 读者服务部

北京宇航文苑

(010)68371105

(010)62529336

承 印 三河市君旺印装厂

版 次 2010年1月第1版

2010年5月第2次印刷

规格 787 × 960

开本 1/16

印 张 20.5

字 数 476 干字

书号 ISBN 978-7-80218-664-4

定 价 34.80 元 (附赠全文朗读 MP3 光盘)

### 前言

我们正处在一个信息发达的时代,全球的大事小情都会通过各种媒介迅速到达我们的视线范围。面对海量的英文信息,您是否憧憬有一天自己也可以流畅的阅读,也可以用流利的英文与朋友讨论各类热点话题?本书将助您一臂之力,扫清阅读和会话的拦路虎。

本套图书分为《用英语说全球时事热点》、《用英语说全球经济热点》、《用英语说全球社会热点》、《用英语说百姓生活热点》等4本。本册《用英语说全球时事热点》,精选80个当前时事热点话题,涵盖政坛风云、选举、军事动态、国际关系、恐怖主义及海盗、会议与访问等六部分内容。

本套图书具有以下特色。

#### 1.权威媒体,精确选材,热点话题,丰富生动。

本套图书的所有内容,均节选自国内外权威媒体,作者均为资深文字撰稿记者。在选择内容时,我们既考虑了话题的热度和典型性,还兼顾了话题学习的趣味性,内容知识较少重复,是您逐类话题精准学习的最佳利器。期望你被简通读过起中, 经松体验到探索的乐趣。

#### 2.语言地道,场景真实,实战演练,类以致用。

#### 3. 疑难词汇,典型句式,治标治本,彻底掌握。

单纯地学习语言规则是学不好英语的。只有充分了解英语使用地的文化特征和表现形式,才能真正读懂外国人写的英语,真正说出使外国人倍感亲切的地道英语。本书对容易造成阅读障碍的词汇单独列出,并加以释义注解;并将同类话题中可能用到的高频典型句式提取出来,帮助您在遇到同类话题时,读得懂,说得顺。

英语学习并不是件苦差事,如果您真正发现了其中的乐趣,就会乐在其中。相信使用本套图书的英语学习者,能够发现很多以前没有发现的阅读趣味;意识到学习英语虽然没有投机取巧的捷径,但却充满了乐趣。按照本书而学,就能收获丰硕的果实。

编者 2009年10月于北京

## 目录

Politics 政坛风云 Obama Takes an Oath as the President of the United states
奥巴马宣誓就任美国总统·······]
Former S. Korean President Roh Moo-hyun Commits Suicide 韩国前总统卢武铉自杀······5
Гhe Resignation of Former Japanese Prime Minister 日本首相福田康夫宣布辞职······9
White House Acknowledges Nejad as the "Elected" President of Iran 白宫称内贾德是伊朗"当选总统"····································
Kosovo Declares Independence 科索沃宣布独立······17
Castro Hands over His Power 卡斯特罗辞职······21
The Coming Death of Former Indonesian President Suharto 印度尼西亚前总统苏哈托垂危·······25
Coup Rocks Honduras 洪都拉斯军事政变······29
Benazir Bhutto Was Assassinated 贝·布托遇刺身亡 ····································
Japan's Ruling Liberal Democratic Party Picks New Leader 日本自由民主党选举新领导人·······37
Aso's Cabinet Falls into Crisis 麻生内阁陷人危机······41
Musharraf's Declaration of Resignation 穆沙拉夫宣布辞职·······45
The Dissolution of the House of Representative 日本众议院解散············49
President of Guinea Was Assassinated  Л.内亚比绍的总统遭暗杀······53

Karadzic Is on Trial 卡拉季奇迈上受审之路······57
Tories' Plan of Getting Jobless People to Work 英国托利党的就业恢复计划·······61
Earthquake in Indonesia 印尼地震·······65
<b>Elections 选 举</b> Obama Wins the United States Presidential Election 奥巴马赢得美国总统大选······69
Taro Aso Is Elected as the Primary Minister of Japan 麻生太郎当选日本首相······73
Japan's Ruling Conservative Party Suffers a Defeat in Elections 日本执政的保守党在选举中惨败·······77
Both Sides Claim Victory in Presidential Election in Iran 伊朗的两方参选人都宣布大选获胜······81
India Election 2009 2009印度大选······85
Israel Election 2009 2009以色列大选·····89
Abhisit Vejjajiva: Thailand's New Prime Minister 阿披实·维乍集瓦当选泰国新总理 ······93
Ukraine's Political Crisis 乌克兰政治危机······97
Presidential Election in Pakistan 巴基斯坦总统选举·······101
Kenya Election Caused Violence 肯尼亚大选引发大暴动·······105
Nasheed Is Elected as the New President of Maldives 纳西德当选为马尔代夫新总统······109
Parliamentary Elections in Belarus: No Room for Opposition 白俄罗斯下院选举:反对派完败 ·······113
Military Development 军事动态 Obama Announces Pullout from Iraq 奥巴马宣布从伊拉克撤军····································

Gonflicts Between Russia and Georgia 俄格冲突·······121
Taliban Escalates Fighting with Assault on US Base 塔利班对美基地战事升级·······125
US Democrats Opposed to Troop Increase in Afghanistan 美国民主党不赞成对阿富汗增兵·······129
Israel Attacks Hamas from All Quarters 以色列全面进攻哈马斯·······133
Obama Signs Order to Close Guantáamo Military Prison 奥巴马下令关闭关塔那摩军事监狱·······137
Sri Lankan Army Operation on Rebels 斯里兰卡围剿叛军············141
British, French Nuclear Submarines Collided 英法核潜艇相撞·······145
US, Russian Satellites Collided in Space 美俄卫星太空相撞······149
Indonesia Military Plane Crashed 印尼军用飞机坠毁·······153
North Korea Destroys Nuclear Reactor Tower 朝鲜炸毁核设施·······157
US Used a Missile to Hit the Satellite 美国发射导弹打卫星·······161
US-Iran Conflicts 美伊冲突·······165
The Conflict Between Sudanese Government Army and Rebel Army 苏丹政府军与叛军冲突········169
Afghanistan: NATO, EU Won't Take Direct Role Against Drug Trade 阿富汗:北约和欧盟不会公开反对毒品交易 ······173
The Pentagon Claims the Success on Anti-Missile Test 美国防部宣布成功进行反导试验·······177
Pentagon Plans New Arm to Wage Wars in Cyberspace 美国防部筹划网络战争新武器······183
International Connections 国际关系 The Complicated Relationship Between EU and Russia 俄欧关系扑朔迷离····································

The President Obama's New Year Message to the Iranian People 奥巴马总统向伊朗人民致新年贺词······189
The US and India Strengthened Partnership 美印加强合作关系······193
Russia-Ukraine Gas Dispute 俄乌天然气之争······197
Obama's Historic Handshake with Chavez 奥巴马与查韦斯的历史性握手······201
The Border Dispute Between Thailand and Cambodia 泰国与柬埔寨的边境冲突····································
Georgia Cut off Diplomatic Relationship with Russia 俄格断交·······209
The Conflicts Among Three South American Countries 南美三国冲突····································
Obama Pushes Mideast Peace 奥巴马推进中东和平进程······217
US-Russia Nuclear Agreement Is the First Step in Broad Efforts 美俄核协议是广泛合作的第一步·······221
Poorer Nations Reject a Target on Emission Cut 穷国反对废气减排目标··········225
An International Debate: Is Iran Designing Warheads 伊朗是否制造核弹引发国际争论····································
<b>Terrorism and Pirates 恐怖主义及海盗</b> Attack on Sri Lankan Cricket Team 斯里兰卡板球队遭袭····································
Terrorists Attacks in Mumbai 孟买发生连环爆炸·······237
Riots Rock Greece 希腊爆发大规模暴乱······241
Gunmen Attack Pakistan Police Training School 巴基斯坦警校被袭········245
Suicide Car Blasts Afghan Capital 阿富汗首都自杀性爆炸事件·······249
In Rescue of the Captain, 3 Pirates Are Killed 拯救船长,三海盗被杀 ····································

Storm of Violence in Iraq Strains Its Security Forces 伊拉克暴乱不断,安保力量有待加强 ·······257
Pirates Along Somalia Coast 索马里海盗·······261
Talks Expected Between Afghan President and Taliban 阿富汗总统与塔利班和谈有望······265
Indian Navy Attacks Pirates 印度海军痛击海盗·······269
<b>Conferences and Visits 会议与访问</b> Obama Visits Canada 奥巴马出访加拿大····································
Hillary Leaves for Asia 希拉里出访亚洲·······277
London Summit Declaration of G20 Leaders (Excerpt) 20国领导人伦敦峰会公告(节选) ·······281
The BRIC Summit 金砖四国峰会······285
2009 G8 Summit Held in Italy 2009八国峰会在意大利举行·······289
Foreign Events Force Obama to Turn to Plan B 国外事件迫使奥巴马执行B计划 ·······293
US Advisers Split on Boosting Troops in Afghanistan 增兵阿富汗,美国内部有异议 ······297
Smuggling European Waste to Poorer Countries 欧洲向穷国走私垃圾····································
US Demands Inspection on Iranian Nuclear Plan as soon as Possible 美国要求尽快督察伊朗核设施····································
Rio Wins Bid to Host 2016 Olympic Games 里约获得2016奥运主办权····································
Chinese Civilians Celebrate Achievements of Six Decades 中国人民欢庆新中国60年成就
The Second North Korean Nuclear Test 朝鲜第二次核试验····································

## Politics 政坛风云



Obama Takes an Oath as the President of the United states

#### 奥巴马宣誓就任美国总统

#### 热点透视 Hot Topics Perspective

一疯狂地听,盛情地读,刻意模仿并理解全文

Barack Obama was sworn in as the 44th president of the United States on Tuesday (Jan. 20, 2009) and promised to "begin again the work of remaking America" on a day of celebration that climaxed a once-inconceivable journey for the man and his country. Mr. Obama, the son of a black man from Kenya and a white woman from Kansas, **inherited** a White House built partly by slaves. The moment captured the imagination of much of the world as more than a million flag-waving people **bore witness** while Mr. Obama **recited** the oath with his hand on the same *Bible* that Abraham Lincoln used at his **inauguration** 148 years ago.

But **confronted** by the worst economic situation in decades, two overseas wars and the continuing threat of **Islamic** terrorism, Mr. Obama sobered the celebration with a **grim assessment** of the state of a nation rocked by home **foreclosures**, shuttered businesses, lost jobs, costly health care, failing schools, energy dependence and the threat of climate change. Signaling a sharp and immediate break with the **presidency** of George W. Bush, he vowed to usher in a "new era of responsibility" and restore **tarnished** American ideals.

When he arrives in the **Oval Office** on Wednesday, aides said, Mr. Obama will get to work on some of his priorities. He plans to **convene** his national security team and senior military commanders to discuss his plans to pull combat troops out of Iraq and **bolster** those in Afghanistan. He also plans to start closing the detention center at Guantánamo Bay, Cuba, and could **reverse** Mr. Bush's restrictions on financing for groups that promote or provide information about **abortion**.

In his address, Mr. Obama praised Mr. Bush "for his service to our nation as well as the generosity and cooperation he has shown throughout this transition." But he also offered implicit

criticism, condemning what he called our collective failure to make hard choices and prepare the nation for a new age. He went on to assure the rest of the world that change had come. "To all other peoples and governments who are watching today," Mr. Obama said, "from the grandest capitals to the small village where my father was born, know that America is a friend of each nation and every man, woman and child who seeks a future of peace and dignity, and that we are ready to lead once more."

"For those who seek to advance their aims by inducing terror and slaughtering innocents, we say to you now that our spirit is stronger and cannot be broken," he said. "You cannot outlast us, and we will defeat you." Mr. Obama also added a message to Islamic nations, a first from the inaugural lectern. "To the Muslim world, we seek a new way forward, based on mutual interest and mutual respect," Mr. Obama said. "To those who cling to power through corruption and deceit and the silencing of dissent, know that you are on the wrong side of history—but that we will extend a hand if you are willing to unclench your fist."

In his Inaugural Address, Mr. Obama seemed to take issue with Ronald Reagan, who declared when he took office in 1981 that "government is not the solution to our problem; government is the problem." Mr. Clinton rebutted that in 1997, saying, "government is not the problem and government is not the solution."

"It's obviously historic because President Obama is the first African-American president, but it's

more than that," Mr. Clinton said. "This is a time when we're clearly making a new beginning. It's a country of repeated second-chances and new beginnings."

The nation's 56th inauguration drew waves of people from all corners and filled the expanse between the Capitol and the Washington Monument. For the first transition in power since the attacks of Sept. 11, 2001, much of the capital was under exceptionally tight security.

周二(2009年1月20日),巴拉克·奥巴马宣誓就任美国第44任总统,并在这欢庆的日子保证将"再次开始重新塑造美国"。这一天可以说是他竞选之旅的高潮时刻,对他来说,在美国这样的国家参加总统竞选几乎是不可能成功的。奥巴马的父亲是来自肯尼亚的黑人,母亲是堪萨斯州的白人,而正是他人主了这个由奴隶建立起来的白宫。就职典礼吸引了世界上的大多数人,当奥巴马将手放在148年前亚伯拉罕·林肯就职时使用的《圣经》上宣誓时,100多万手持旗帜挥舞的人见证了这一时刻。

由于面临几十年来最严重的经济状况、两次海外战争和从未停息的穆斯林恐怖主义的袭击,奥巴马使参加庆典的大众清楚地认识到美国可怕的现状:大量房产抵押、公司倒闭、人民失业、医疗费用偏高、学校关闭、能源紧缺及气候变化困扰。为了彻彻底底地区别于布什政府,奥巴马立誓要引领美国进入一个"负责任的新时代"并重建美国之梦。

助理人员称奥巴马将于周三进入总统办公室,届时他将开始着

#### 词汇宝典

inherit 继承,遗传而得 bear witness 证明(作证,成 为……的证人) recite 背诵,朗读,叙述 inauguration 开始(开幕仪式, 落成典礼,通车仪式) confront 面对,对抗,遭遇 Islamic 伊斯兰教的,穆斯林 教的 grim 冷酷的,残忍的,可怕的 assessment 估价,评估 foreclosure 没收 presidency 总统职位,总裁职 位.主席职位 tarnish 使生锈,沾污 Oval Office 美国总统办公室 convene 集合, 召集, 召唤 bolster 支持 reverse 颠倒, 逆转, 倒退 abortion 流产, 堕胎 slaughter 残杀 屠杀 lectern 讲台 corruption 腐败, 堕落, 贪污

deceit 欺骗

手处理一些首要事务。他计划召集国家安全小组和高级军事指挥讨论将军队从伊拉克撤出以增援 阿富汗的计划。另外他还计划着手关闭古巴关塔那摩监狱。他还可能撤销布什政府禁止向提倡堕 胎和为堕胎提供服务的机构提供经济支持的禁令。

在他的就职演说中,奥巴马赞扬了布什先生"为我们国家作出的贡献和他在政权交接中表现出的大度与合作"。但是他也通过指责他所称的"我们共同的失败——没能作出艰难的选择和为国家的新纪元作好准备"来暗示了对布什的批评。他进而向世人保证变革已经开始了。"今天所有观看典礼的其他民族和国家,"奥巴马说,"从各大首都到我父亲出生的小山村,人们都知道美国是各个国家的朋友,是每个以追求和平和享有尊严为目标的人的朋友,不论男女老幼。我们准备再次引领世界。"

"对那些企图通过恐吓和屠杀无辜民众推进其野心之徒,我可以告诉你们,我们的意志比你们坚定,不可能被你们击败,"他说,"你们无法与我们抗衡,我们最终将打败你们。"奥巴马先生还给伊斯兰国家发出了寄语,这是第一次从就职演讲席上发出的寄语。"对穆斯林世界,我们会寻求一种新途径,这种新途径是建立在相互有利和尊重的基础上的。"奥巴马先生说,"对那些通过腐败、欺骗和排挤异己而巩固权力的人,请你们意识到你们的立场有悖于历史——但如果你们愿意松开你们的拳头,我们定会伸出友谊之手。"

奥巴马似乎在演讲词中同里根总统争辩。里根总统在1981年就职时说"政府不是解决问题之道,政府就是问题本身"。而克林顿总统在1997年反驳说"政府不是问题本身,政府也不是解决问题之道"。

"很显然,这有着历史意义,因为奥巴马总统是第一个非裔美国总统,但意义却不止于此,"克林顿先生说。"这是我们迎接新开始的时刻。在这个国家,人们永远有第二次机会和新的开始。"

美国第56次就职典礼吸引了来自各地的人们,将国会大厦与华盛顿纪念碑中间的宽阔地带挤得水泄不通。由于是自2001年9月11日恐怖袭击以来的首次政权交接,首都大部分地区都戒备森严。

#### 额外收获 Know More

#### 一拓展知识视野,掌握更多相关信息

- 1. Barack Hussein Obama was sworn in as the 44th president of the United States on Tuesday and promised to "begin again the work of remaking America".
- 2. In his address, Mr. Obama praised Mr. Bush "for his service to our nation as well as the generosity and cooperation he has shown throughout this transition."
- 3. Obama's scant record of achievement at the national level proved less important to voters than his embodiment of change.
- 4. He struck a stiff note on terrorism, saying Americans "will not apologize for our way of life, nor will we waver in its defense."
- 5. Mr. Obama offered a new formulation: The question we ask today is not whether our government is too big or too small but whether it works, whether it helps families find jobs at a decent wage.
- 6. In his Inaugural Address, Mr. Obama seemed to take issue with Ronald Reagan, who declared when he took office in 1981 that "government is not the solution to our problem; government is the problem."

- 1. 周二巴拉克·侯赛因·奥巴马宣誓就任第44任美国总统,并保证"再次开始重新塑造美国"。
- 2. 奥巴马在演讲中赞扬了布什先生"为我们国家作出的贡献及他在政权交接中表现出的大度与合作"。
  - 3. 奥巴马在国家大政中政绩平平,刚好体现了其改革的化身,而这对选民来说更重要。
  - 4.他对恐怖主义态度强硬,说美国人"不会为自己的生活方式道歉,也不会动摇自己的防卫"。
- 5. 奥巴马提出一个口号: 我们今天要问的问题不是我们的政府是太大或太小, 而是这个政府是否有效, 能否帮助你们的家人找到一份有体面薪水的工作。
- 6. 奥巴马似乎在演讲词中同里根总统争辩。里根总统在1981年就职时说"政府不是解决问题 之道,政府就是问题本身"。

#### 学以致用 Training Camp

一将学到的知识应用到一个实景会话中,体会其在口语表达中的实际用法

Jim: Did you watch the news?

Kate: Of course, yes. Mr. Obama won the election at last.

Jim: Yes, I just cannot believe it at the beginning.

Kate: Oh? Why?

Jim: Well, I did not think he can lead American people out of this economic turmoil; he is too young in a sense.

**Kate:** I do not know too much about economy. But all I know is he can bring change to the country.

**Jim:** I noticed his presidential address. It is really exciting and encouraging.

Kate: I like his formulation: The question we ask today is not whether our government is too big or too small but whether it works.

Jim: You are right by saying this. I believe under his leadership, people will overcome the difficulties they are experiencing now

**Kate:** Definitely! But he needs a strong team to implement his plans. It is not an easy job.

Jim: Did you notice his view towards terrorism? It is really tough.

Kate: I hate terrorism, so I appreciate his attitudes.

**Jim:** I really think the Americans are making a new beginning by choosing Mr. Obama as their president.

吉姆: 你看新闻了吗?

凯特: 当然看了。奥巴马最终赢得了竞选。

吉姆:是啊,我一开始几乎不敢相信。

凯特:哦? 为什么啊?

吉姆: 呃, 我认为他不能使美国人民摆脱现在的经济状况。从某种意义上说他太年轻了。

凯特:我对经济知之不多。不过我知道他能给 美国带来变化。

吉姆: 我注意到了他的就职演说, 很振奋 人心。

凯特: 我喜欢他的口号:我们今天要问的问题 不是我们的政府是否太大或太小,而是这 个政府是否有效。

吉姆: 你说得很对。我相信在他的领导下,人 们一定会克服目前的困难。

凯特:一定会的。但他需要一个强大的团队来 执行他的计划,这不是件简单的事情。

吉姆: 你留意到他对恐怖主义的态度了吗? 很强硬。

凯特:我痛恨恐怖主义,所以我赞赏他的态度。 吉姆:我真的相信美国人选择奥巴马就是创 造了新的开始。



#### Former S. Korean President Roh Moohyun Commits Suicide

#### 韩国前总统卢武铉自杀

#### 热点透视 Hot Topics Perspective

一疯狂地听,盛情地读,刻意模仿并理解全文

Former South Korean President Roh Moo-Hyun committed **suicide** Saturday (May 23, 2009) by leaping to his death from a hill behind his house, the government announced. He was 62. Roh, who was president from 2003 to 2008, had gone hiking near his home with an aide about 6:30 a.m. local time Saturday. He was found later with head injuries, and died at 9:30 a.m. after being taken to a hospital in Busan, police said. A hospital spokesman **declined to** comment.

Roh left a suicide note for his family that family lawyer handed out to South Korean media. News reports said Roh wrote it on his computer about half an hour before he left the house. "I am in debt to too many people," the note reads. "Too many people have **suffered** because of me. And I

cannot imagine the suffering they will go through in the future."

Roh's death came amid an investigation into a bribery scandal that had tarnished his reputation. Prosecutors were investigating the former president for allegedly receiving \$6 million in bribes from a South Korean businessman while in office. Mr. Roh, who had prided himself on being a clean politician during his term from 2003 to 2008 was questioned for 10 hours on April 30 by state prosecutors. His wife was scheduled to



be questioned by prosecutors Saturday, and Roh was planning to answer a second round of questions next week. With Roh's death, prosecutors said, the case against him has been **suspended**.

Roh had said he was ashamed about the scandal. In the first round of questioning, he said he was **losing face** and that he was **disappointing** his supporters. The former president said he learned about the payments only after he left office and that some of them were **legitimate investments**. Roh wrote about his thoughts on a blog that he maintained, which also attracted supporters and tourists to his hometown.

In his last posting on his Web site, on April 22, Mr. Roh said he could "no longer symbolize the

values" he once championed and told his supporters to "discard" him. On April 30, he was forced to travel to Seoul to face the prosecutors' questions while the news media put camera crews in helicopters to broadcast the motorcade's trip. Such treatment, while expected in the United States, is unusual in South Korea and was considered a staggering humiliation in a country that values saving face.

Roh's suicide note said his health was poor and that "nothing is left in my life but to be a **burden** to others." "Don't be too sad. Don't be sorry. Don't blame anyone. It is fate," he wrote. The note asks that his body be cremated and for a small headstone to be left near his house. "It's what I have thought about for a long time," he writes at the end. Although Roh had not made a formal guilty plea, many were disappointed that a man who came to power vowing an end to corruption would face such allegations.

US President Barack Obama was "saddened" by news of Roh's death. "During his **tenure**, President Roh **contributed to** the strong and vital relationship between the United States and the Republic of Korea," Obama said in the statement issued by the White House. "On behalf of the government of the United States, I offer my **condolences** to his family and to the Korean people."

Roh hoped to leave a **legacy** of improved relations with North Korea. Just before he left the presidency, Roh became the first South Korean leader to cross the **demilitarized** zone and meet with North Korean leader Kim Jong Il. Roh believed in the "sunshine policy" of his **predecessor**.

Roh spoke to CNN correspondent just after that trip and said he thought his legacy would be to ensure that many others crossed the demilitarized zone after him. The current South Korean president,

#### 词汇宝典

suicide 自杀 decline 拒绝, 婉拒 suffer 遭受,经历,忍受,受损害 investigation 调查 bribery 贿赂行为,行贿,受贿 scandal 丑闻 tarnish 使生锈, 沾污 prosecutor 检举人,告发人,起 诉人.公诉人 schedule 预定 suspend 悬,挂,吊,暂停,中止 lose face 丢面子 disappoint 使失望 legitimate 合法的,正当的 investment 投资,投入,投资额 burden 负担,重载 tenure 任期 contribute to 有助于(贡献给) condolence 哀悼, 吊唁 legacy 遗赠物 demilitarized 非武装的

predecessor 前辈,前任

Lee Myung-Bak, however, takes a harder line on the north and has so far not continued Roh's efforts.

韩国政府称:前总统卢武铉于周六(2009年5月23日)从其住所后的山上跳崖自杀身亡,终年62岁。卢武铉于2003年至2008年任韩国总统。周六(当日),卢在一名助理的协助下于当地时间早上6点半左右登山。警察称:找到他时其头部已受伤,之后被送往釜山的一所医院,早上9点半去逝。医院的发言人拒绝发表评论。

卢武铉给家人写有自杀的留言,其家庭律师已将此留言交给韩国媒体。新闻报道称卢武铉是在离家前半小时在电脑上写的留言。留言写到:"我欠很多人太多东西了,太多的人因我而受苦。我不敢想象他们今后将要遭受的罪。"

卢武铉自杀时正处于一桩毁其名誉的贿赂丑闻的调查之中。检察官正就卢武铉在位时收受一商人600万美元贿赂的传言进行调查。卢武铉先生曾以自己2003年到2008年任期的清廉执政而自豪,他在4月30日接受了检察官长达10个小时的询问。他的妻子原定于周六接受检察官的询问,而卢武铉则定于下周接受第二轮的询问。检察官说由于卢武铉的死,案子已经暂停。

卢武铉曾说过,他以此丑闻为耻。在第一轮问话中,他说自己很丢面子,并且让自己的支持者失望了。这位前总统说他是在离任后才知道这些收入的,而且里面有些是合法的投资回报。卢武铉在他

的博客中谈了他的想法,他的博客也吸引了他的支持者和游人到他的家乡。

他在网上的最后一次留言是4月22日,他说他已经不能代表他曾经"奉行的价值观了",还让他的支持者"抛弃"他。4月30日,他被强制带到首尔接受检察官的询问,媒体拍摄人员在直升飞机里拍摄播放了押送的车队。遭受这样的待遇在美国是可以接受的,而在一个注重面子的国家却被认为是奇耻大辱。

卢武铉自杀的留言中提到他的健康状况不好,"我的生命中没有留下什么,只有给别人的负担。"他写道,"不要太悲伤,不要难过,不要责怪他人,这是注定的。"留言中还请求将尸体火化,并在其家附近立一个小墓石。"这是我思索已久的事情。"他在留言结尾如是写道。尽管卢武铉尚未作出正式的无罪抗辩,许多人已感到很失望,一个声称要结束腐败的执政人却要面临这样的指控!

卢武铉的死使美国总统巴拉克·奥巴马感到"悲伤"。"在他的任期内,卢武铉总统致力于强健而有活力的美韩关系。"奥巴马总统在白宫签发的声明中发表上述言论。"我代表美国政府,向卢武铉总统的家人及韩国人民致以哀悼。"

卢武铉希望把得到改善的朝韩关系留给后人。在他离任前,他成为第一个跨过非军事区的韩国领导人,并会见了朝鲜领导人金正日。卢武铉深信他前任总统的"阳光政策"。

那次访问之后,卢武铉对美国有线电视新闻网的记者说他留给后人的东西将保证在他之后有 更多的人跨过非军事区。然而现任韩国总统李明博对朝鲜实行强硬路线,并且不再延续卢武铉的 做法。

#### 额外收获 Know More

#### -拓展知识视野,掌握更多相关信息

- 1. When Roh took possession of the Cheongwadae (Blue House), the president's official residence, it was with a mandate to end corruption and for continuing détente with North Korea.
- 2. Roh Moo-Hyun was born on August 6, 1946 into a poor farming family at Kimhae, South Kyonsang province, and educated at Pusan Commercial High School before undertaking military service, in which he attained the rank of corporal.
- 3. He was to be almost unique among those who make up South Korea's political elite in that he never went to university.
- 4. He became known to a wider audience through his skillful questioning of witnesses in the televised hearing in which former President Chun Doo-Hwan and other members of the ruling elite were being investigated for corruption.
- 5. In his younger days Roh had called for the withdrawal of American troops from South Korea, and although he had since recanted, this did not recommend him to President George W. Bush, who took a hard line against the north when it tested a nuclear device in 2006.
  - 1.卢武铉接管韩国总统府青瓦台时,身负结束腐败和缓和韩朝关系的重任。
- 2. 卢武铉于1946年8月6日出生在南道金海市庆尚一个穷苦农民家庭。在釜山商业高中接受教育,毕业后服了兵役,服役期间获下士军衔。

- 3. 他将几乎是韩国政坛独一无二的人物,因为他从未上过大学。
- 4. 他为更多人知晓则是因为他在针对前任总统全斗焕及其他执政人员涉嫌腐败的电视听证 会上的出色表现。他对涉案证人的提问机巧娴熟。
- 5.年轻时代的卢武铉曾要求美国从韩国撤军,虽然随后公开表示认错但此举并没有获得布什 总统的好感。2006年朝鲜进行核试验时,布什持强硬态度。

#### 学以致用 Training Camp

将学到的知识应用到一个实景会话中, 体会其在口语表达中的实际用法

Lucy: You know what, Former South Korean President Roh Moo-Hyun committed suicide Saturday.

David: Oh, really? Please give me more details.

Lucy: It is said he jumped from a hill behind his house, and 露西:据说他是从他家的后山上跳崖自杀,而 was later found with head injuries, and was announced death in a hospital in Busan.

David: Do you know why he committed suicide?

Lucy: He was accused of taking bribery when he was in office. But he said he learnt about the payments only after he left the office and some of them were legitimate investments.

David: I don't know whether his people believe his explanations.

Lucy: People used to regard him as a good president because he vowed to end the corruption.

David: I think he must have disappointed his people, especially his supporters.

Lucy: He was shamed of the scandal. But he has not made the formal guilty plea.

David: I heard that he maintained a blog which attracted a lot of people to his hometown.

Lucy: You are right. He also wrote about his thoughts on his blog.

David: I think people have to suspend the investigation into his bribery scandal because of his death. As far as I know, during his presidency, he maintained a very good relationship between the US and the Republic of Korea.

Lucy: And President Obama offered his condolence to his family and the Korean people on behalf of the government of the US.

David: How are his attitudes towards North Korea?

Lucy: Ah, it is always a sensitive issue. He has been trying to improve relations with North Korea.

露西: 你知道吗, 韩国前总统卢武铉周六自 杀了。

載维:哦,是吗?给我详细说说。

后发现时头部已经受伤,最后在釜山的一 所医院宣布死亡。

戴维:你知道他为什么要自杀吗?

露西:他被指控在任时收受贿赂。但他说他是 在离任后才知道那些钱的事情,而目部分 还是合法的投资收益。

戴维: 我不知道他的人民是否相信他的解释。

露西:因为他发誓要结束腐败,人们一向认为 他是个好总统。

戴维:我想他一定会让人们失望,尤其是让他 的支持者失望。

露西:他认为这个丑闻是他的奇耻大辱。但是 他没有作出正式的无罪抗辩。

戴维:我还听说他写博客,吸引了不少游人到 他的家乡。

露西:没错。他还在博客上发表了他的看法。

戴维:我想由于他的死亡,人们不得不暂停 对他收受贿赂丑闻的审查。据我所知,他 在任时,美国和大韩民国之间的关系非常

露西: 奥巴马总统也代表美国政府向他的家 人及韩国人民表示哀悼。

戴维: 他对朝鲜的态度是怎样的呢?

露西: 啊, 这一直是个敏感的话题。他一直致 力于改善同朝鲜的关系。